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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji  

i Handlu, odbytego w dniu 27.03.2017r. 

 

Spotkanie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

 

Posiedzenie trwało od godz. 15:00 – 17:15. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

/Skarbnik Koła Łowieckiego „LEŚNIK”   - Adam Kubiak 

4. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego  

I Gospodarki Nieruchomościami UM Więcbork  - Michał Bąk 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

I Dróg UM Więcbork      - Tomasz Fifielski 

6. Przedstawiciel Koła Łowieckiego „SZARAK”   - Jerzy Dams 

 

Komisji Przewodniczył Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ p. Kazimierz 

Wilczyński. 

 

Przewodniczący Komisji powitał wszystkich zebranych, przypominając wcześniej przesłany 

radnym porządek obrad spotkania, który obejmował: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał dotyczących gospodarowania mieniem Gminy 

Więcbork. 

4. Informacja o przygotowanych przetargach na inwestycje do realizacji w roku 2017. 

5. Informacja z zakresu ochrony środowiska dotycząca funkcjonowania oczyszczalni 

ścieków i sieci kanalizacji oraz danych dotyczących działu wywozu nieczystości stałych  

z terenu gminy Więcbork.  

6. Informacja kół łowieckich dotycząca szkód w uprawach rolnych oraz zaplanowanych 

odstrzałach zwierzyny łownej. 

7. Sprawy różne. 

 

Do powyższego wprowadzona została zmiana polegająca na dodaniu dwóch punktów 

dotyczących zaopiniowania projektów uchwał: w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Więcbork oraz w sprawie przyjęcie „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork”. 
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Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po zmianach. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części przystąpiono do realizacji programu posiedzenia. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk omówiła uchwały finansowe Gminy 

Więcbork: 

 

a) zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.10.2017/26 z dnia 21 marca 2017 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 80103 o kwotę 85.632,00 zł oraz w rozdz. 

80104 o kwotę 267.600,00 zł z przeznaczeniem na udzielenie gminom dotacji celowej  

z budżetu państwa na realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego w 2017 r. 

2. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 75023§0940 o kwotę 1.431,00 zł (wpływ nadpłaty za 2016 r. z tytułu rozliczeń 

PFRON), 

 75023 §0970 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z dochodów różnych - wynagrodzenie 

płatnika podatku dochodowego od osób fizycznych), 

 80104§0970 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z dochodów różnych - zwrot kosztów 

wychowania przedszkolnego za dzieci z innych gmin, które korzystają z placówek na 

terenie Gminy Więcbork), 

 80114§0970 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wpływ kwot 

ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 85202§0970 o kwotę 2.000,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85502§2360 o kwotę 3.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 90001§0830 o kwotę 2.400,00 zł (wpływ środków finansowych z tytułu świadczonej 

dla ZGK Sp. z o.o. usługi przesyłu ścieków i wody), 

 90002§0910 o kwotę 200,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

Powodem zmian jest bądź wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym 

zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego bądź zawarcie umowy 

warunkującej wykonanie założonego planu (usługa przesyłu). 

3. Dokonano zmniejszenia planu finansowego wydatków w rozdz. 60016 w §4210 o kwotę 

26.969,00 zł w celu sfinansowania w części wprowadzonego nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej  

w Więcborku". 

4. W rozdz. 75023 dokonano następującego zwiększenia planu wydatków: 

 w §2910 na kwotę 48.000,00 zł w celu dokonania rozliczeń z Instytucją Zarządzającą 

projektu pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej oraz systemu zaopatrzenia w wodę  

w mieście Więcbork" w związku ze zmianą kwalifikowalności podatku VAT  
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w projekcie i uzyskaniem przez Gminę możliwości częściowego odzyskania tego 

podatku. 

 w §4010 na kwotę 16.608,00 zł w celu wypłaty odprawy emerytalnej przysługującej 

pracownikowi w związku z przejściem na emeryturę. 

5. W rozdziale 75405 dokonano następujących zmian w planie finansowym wydatków: 

 w §6170 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Dofinansowanie zakupu 

samochodu dla Komendy Powiatowej Policji w Sępolnie Kraj." Zadanie będzie 

realizowane w formie wpłaty na Państwowy Fundusz Celowy Policji. 

 w §2300 zmniejsza się plan wydatków o kwotę 8.000,00 zł, w zakresie środków jakie 

Gmina zamierzała przeznaczyć na dodatkowe patrole policyjne, celem sfinansowania 

zadania inwestycyjnego opisanego powyżej. 

6. W rozdz. 85415 w §3260 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 288.624,00 zł  

w celu sfinansowania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 

7. W rozdziale 90015 w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn. „Budowa 

oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w Więcborku". Planowana wartość zadania 

to 34.000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję mówiąc, że na łamach „Wiadomości 

Krajeńskich pojawiła się informacja, że Posterunek Policji w Kamieniu zostanie otwarty  

w przyszłym roku. Z kolei na poprzedniej Komisji, na której gościł Komendant Powiatowy 

Policji w Sępólnie Krajeńskim, mowa była środkach na zakup samochodu dla tegoż 

posterunku w roku bieżącym. Przynajmniej on tak to zrozumiał. 

 

Skarbnik Gminy uściśliła, że według jej informacji samochód ma zostać zakupiony dla 

Komendy Powiatowej. 

  

Burmistrz Więcborka potwierdził słowa Skarbnik Gminy. 

 

Radny Władysław Rembelski pytał, czy Gmina otrzymuje z Urzędu Marszałkowskiego 

dotacje na stypendia dla uczniów. Z projektu wnioskuje, że kwota umieszczona po stronie 

wydatków pochodzi tylko ze środków własnych Gminy.  

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że to, co uwidocznione zostało w zmianach dotyczy wkładu 

własnego jaki Gmina musi zabezpieczyć na stypendia reszta będzie pochodziła z dotacji. 

Kwota ta jest rzeczywiście nieco wyższa niż wysokość wkładu ale w ramach tej nadwyżki 

sfinansowane zostaną potrzeby przygotowania placówek oświatowych do nowego roku 

szkolnego. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 11 radnych. 

 

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
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Zmian w WPF w 2017 r. dokonano z uwagi na zmiany w planie dochodów i wydatków 

budżetu Gminy Więcbork. Ponadto, skorygowano limit kwotowy na 2017 rok w zadaniu pn.: 

„Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na klub 

samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową 

parkingu” do wartości wynikającej z załącznika inwestycyjnego na 2017 r. Uaktualniono 

także dane w zakresie łącznych nakładów finansowych w przedsięwzięciach, których etap 

realizacji przypadał na 2016 r. Dane za ur. odpowiadają faktycznemu wykonaniu. Zatem  

w pozycji „Łączne nakłady finansowe” oprócz planowanych nakładów ujęte są także nakłady 

poniesione od początku realizacji danego zadania do końca 2016 r. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Obecnych 11 radnych. 

 

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Jako kolejny głos zabrał Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk który omówił projekty 

uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork: 

 

a) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

 

Projekt dotyczy sprzedaży w formie przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 

położonej w Więcborku naprzeciw stacji paliw, a wywołany został z uwagi na wnioski, jakie 

wpłynęły do Burmistrza Więcborka od osób fizycznych /3 wnioski/ zainteresowanych 

nabyciem gruntu niezabudowanego i usytuowaniem w tym miejscu budynku 

wielorodzinnego. Pojawił się również telefon osoby fizycznej zainteresowanej postawieniem 

w tej lokalizacji myjni samochodowej.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radna Anna Łańska zapytała, czy na tym terenie obowiązuje Studium. 

  

Pan Bąk odpowiedział, że nie jest to ziemia klasy rolniczej tyko klasy B. 

 

Radna Łańska pytała również, co z kwestią ogródków i dzierżaw na tym gruncie. 

 

Pan Bąk podał, że ogródków już tam nie ma. Natomiast z dzierżawcą ustalono, że Gmina 

zmniejszy teren, który on dotychczas dzierżawił pozostawiając mu dodatkowo metraż na 

swobodny dojazd do gruntu. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu. 

Obecnych 11 radnych. 

 

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
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Przeznacza się do zamiany nieruchomość gruntową niezabudowaną położoną w Więcborku 

przy ul. Szlaku Bursztynowego obręb Więcbork 1 oznaczoną numerem ewidencyjnym 689  

o powierzchni 0.0755 ha, stanowiącą własność Gminy Więcbork na nieruchomość gruntową 

niezabudowaną położoną w Śmiłowie obręb Śmiłowo oznaczoną numerem ewidencyjnym 

289 o powierzchni 0.8600 ha stanowiącą własność osoby fizycznej. Nieruchomość gruntowa 

niezabudowana oznaczona numerem geodezyjnym 289 obręb Śmiłowo o powierzchni 0.8600 

ha stanowi część terenu wokół Jeziora Więcborskiego przez który przebiega część ścieżki 

pieszo rowerowej użytkowanej przez mieszkańców Gminy Więcbork oraz turystów, zatem 

przejęcie przedmiotowej nieruchomości jest uzasadnione. Strony ustaliły, że częściową 

rekompensatą za nieruchomość będzie nieruchomość zamienna stanowiąca własność Gminy 

Więcbork. Właściciel działki 289 wskazał jako nieruchomość zamienną działkę 689 obręb 

Więcbork 1. Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami w przypadku 

nierównej wartości zamienianych nieruchomości stosuje się dopłatę, której wysokość jest 

równa różnicy wartości zamienianych nieruchomości. 

 

Pytań ze strony radnych nie było. 

 

Obecnych 11 radnych. 

 

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

c) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Runowo Krajeńskie. 

 

Plan Odnowy Miejscowości jest jednym z najważniejszych elementów odnowy wsi, jej 

rozwoju oraz poprawy warunków i życia mieszkańców. Sporządzenie i uchwalenie takiego 

dokumentu stanowi niezbędny warunek przy aplikowaniu o środki finansowe w ramach 

„Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 20142020” działania: „Podstawowe usługi  

i odnowa wsi na obszarach wiejskich” Celem działania „Podstawowe usługi i odnowa wsi na 

obszarach wiejskich” jest m.in. wspieranie lokalnego rozwoju na obszarach wiejskich. Przez 

podjecie tej uchwały traci moc uchwała podjęta w tej sprawie 26 października 2016r. Obecny 

plan, który przedłożony został Radzie do zatwierdzenia wprowadza nowe zadanie 

inwestycyjne na terenie wsi Runowo Krajeńskie, które dotyczy budowy infrastruktury 

rekreacyjno-turystycznej. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Obecnych 11 radnych. 

 

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna 

Po przedłożeniu projektów uchwał Kierownik Referatu UM przedstawił Komisji sprawę 

dotycząca zmiany komunistycznych nazw ulic na terenie Więcborka i w Sypniewie.  

 

Pan Bąk powiedział, że problematyka ta była już akcentowana na wcześniejszych 

posiedzeniach Komisji, teraz Gmina Więcbork uzyskała konkretną odpowiedź z Instytutu 

Pamięci Narodowej, co do nazw, które należało będzie zmienić. Odnośnie procedur 

zmierzających do realizacji wytycznych Gmina w Formie Zarządzenia Burmistrza chciałaby 

powołać Komisję, która zajęłaby się weryfikacją zagadnienia, jak również zwrócić się do 

mieszkańców ulic podlegającym konieczności zmiany, o zgłoszenie ewentualnych propozycji 



6 
 

co do nowych nazw. W skład Komisji wchodziłby Zastępca Burmistrza p. Jacek 

Masztakowski oraz Inspektor Referatu Inwestycji /…/ UM p. Barbara Szmidt. Jest również 

propozycja, aby w składzie Komisji znalazło się dwóch radnych. Do zadań Komisji 

należałoby: weryfikacja złożonych propozycji zmian nazw, sporządzenie protokołu, 

przekazanie informacji Burmistrzowi Więcborka o wynikach zebranych opinii. Kierownik 

Referatu UM zapytał, który z radnych wyraziłby chęć pracy w ww. Komisji. 

 

Pracę w Komisji zadeklarowali: Radna Beata Kopta i radny Kazimierz Wilczyński. 

 

Informację o przygotowanych przetargach na inwestycje do realizacji w roku 2017 

przedstawił również p. Michał Bąk. 

 

Na chwilę obecną przygotowane zostały i ogłoszone dwa przetargi: 

 

 Dział 600 – Przebudowa drogi wewnętrznej wraz z budowa kanalizacji deszczowej  

w ciągu ulicy Bolesława Krzywoustego na Osiedlu Piastowskim w Więcborku. Otwarcie 

ofert nastąpiło w piątek 24 marca 2017r. Zadanie podzielone zostało na dwa etapy – I etap 

dotyczy budowy sieci kanalizacji deszczowej, II etap, to utwardzenie tejże nawierzchni 

kostką betonowa. Jest to odcinek o długości 244m. Realizacja I etapu ma zostać 

wykonana do 31 maja 2017r. na to zadanie wpłynęły cztery oferty. Na zadanie 

utwardzenia drogi wpłynęło siedem ofert – realizacja do 31 sierpnia 2017r. Obecnie trwa 

procedura weryfikacji ofert, ze wstępnych ustaleń wynika, że najtańsza oferta na 

odwodnienie wg. kosztorysu 196.000,00 zł w zaokrągleniu, wg. najniższej oferty 

90.600,00 zł.  wyk. ZGK Mrocza. Cena jest niska w stosunku do kolejnych ofert, które 

oscylowały w granicach 140.000,00 zł, 160.000,00 zł, zatem na pewno skierowane 

zostanie zapytanie o rażąco niską cenę. Na utwardzenie terenu wg kosztorysu kwota 

zabezpieczona 483.000,00 zł, a najtańsza oferta wynosi 242.760,00 zł. Oferta miejscowej 

Firmy Hurt Trans – Kawiko w zaokrągleniu 316.000,00 zł.   

 Dział 921 Termomodernizacja budynku MGOK. Zadanie podzielono również na dwa 

etapy. I etap typowa termomodernizacja: styropapa dach, styropian ściany, wymiana 

stolarki okiennej, malowanie, wyk. 2 podjazdów dla osób niepełnosprawnych. II etap – 

modernizacja kotłowni /kocioł na pelet drzewny moc 150 KW z podajnikiem/ plus 

wewnętrzne roboty budowlane. Termomodernizacja ma zostać wykonana do końca 

października 2017r. Termin modernizacji kotłowni wyznaczony został na 11 września 

2017r. Dofinansowanie z RPO 70%. Otwarcie ofert nastąpi w dniu jutrzejszym.  

 

W planach: 

 Przetarg na zmianę sposobu użytkowania budynku w Runowie - dalszy etap adaptacji 

budynku przedszkola na mieszania. W budżecie zabezpieczono kwotę 150.000,00 zł. 

przewidywany termin ogłoszenia przetargu – do końca maja 2017r. Przewidziany zakres 

prac na rok bieżący, to wygospodarowanie jednego lokalu mieszkalnego oraz 

wykończenie klatki schodowej i wymiana przyłącza energetycznego z rozdzielnicami.  

 Na pozostałe inwestycje przewidziane w budżecie Gminy Więcbork na rok 2017 tj. np. 

przebudowa budynku gospodarczego na placu przy Urzędzie Miejskim, budowa 

kanalizacji sanitarnej ul. Wyzwolenia, 28 stycznia oraz Runowo Krajeńskie i budowa 

infrastruktury rekreacyjnej na terenie gminy Więcbork /Czarmuń, Śmiłowo, Witunia/ 

Gmina czeka na ogłoszenie konkursów. Do 28 kwietnia konkurs na zmianę sposobu 

użytkowania budynku gospodarczego przy Urzędzie /etap opracowania studium  

i uzyskania pozwolenia na budowę/. Budowa kanalizacji sanitarnej – ogłoszenie konkursu 

nastąpi być może w IV kwartale roku. 
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 Budowa infrastruktury rekreacyjno- turystycznej – budowa placów zabaw i siłowni 

napowietrznych, ze środków LGR /63,63% dofinansowania/ nie ma jeszcze wstępnych 

wytycznych. 

 Mniejsze inwestycje polegające na budowie, bądź modernizacji dróg  będą wykonywane 

przez Gminę Więcbork systematycznie i na bieżąco własnym sumptem. 

 Ulica Strzelecka w Więcborku – wykonano projekt, dokonano uzgodnień, wystąpiono  

o pozwolenie na budowę. Gmina posiada też wstępny kosztorys, który pozwoli na 

zrealizowanie tej inwestycji w całości, a nawet na wykonanie jej w większym zakresie niż 

pierwotnie planowano. 

 Budowa molo – w uzgodnieniach. Złożone zostały papiery o pozwolenie wodno-prawne. 

Po jego uzyskaniu złożona zostanie dokumentacja z wnioskiem o pozwolenie na budowę. 

 Chodnik w Zakrzewku wykonywany będzie we współpracy z Powiatem Sępoleńskim 

(25.000,00zł/25.000,00 zł)/. 

 Chodnik I AWP w Więcborku podobnie we współpracy z Powiatem (40.000,00 zł/ 

40.000,00 zł) Dokumentacja drogowa została już wykonana, gotowa jest też 

dokumentacja na kanalizację deszczową. 

Pozostałe inwestycje: 

 Budowa chodnika przy ul. Kwiatowej w Sypniewie, budowa drogi w Zabartowie, budowa 

drogi w Runowie Krajeńskim – dalszy etap. Witunia ulica W. Witosa, Jastrzębiec przy 

Szkole. 

 

Przewodniczący Komisji zastanawiał się, czy ekipa remontowa działająca przy UM  

w Więcborku poradzi sobie z zaplanowaną ilością prac chodnikowo-drogowych. 

 

Pan Bąk odpowiedział, że na dzień dzisiejszy wydaje się, że tak. Poza tym część z prac 

będzie wykonywana w ramach przetargów przez firmy zewnętrzne. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że zakres prac przygotowany dla gminnej brygady na rok 

bieżący jest tak rozpisany w harmonogramie, że wszystko powinno zostać wykonane. Zawsze 

jednak pozostaje pytanie na ile zwiększy się zakres prac w ciągu roku, czyli co trzeba będzie 

wykonać dodatkowo przy okazji zadania podstawowego. 

 

Radny Antczak prosił o podanie bliższych informacji dotyczących rozbudowy Firmy SBN. 

 

Pan Bąk wyjaśnił, że nie może przekazać szczegółów, gdyż wniosek jest w wydziale 

środowiska i jest na etapie wniosku o wydanie decyzji środowiskowej. Z tego, co mu 

wiadomo ma powstać powierzchnia magazynowo - produkcyjna z laboratorium 

/dotychczasowe zostanie przeniesione do nowej części/. Co do powierzchni trudno mu się  

w tej kwestii wypowiadać, bo w jego referacie tego wniosku jeszcze nie ma. 

 

Radny Kałaczyński nawiązał do informacji dotyczącej wymiany systemu grzewczego  

w MGOK w Więcborku z olejowego na pelet drzewny. Pytał dlaczego akurat na ten rodzaj 

paliwa, a nie np. na miał, ekogroszek itp. 

 

Pan Bąk wskazał, że wymienione przez radnego paliwa nie spełniają wymogu paliwa 

ekologicznego. W tym przypadku musi być najwyższa klasa kotła - kl. V.  

 

Radny obawiał się, że koszty zamawiania tego typu opału i jego dostarczania nie będą zbyt 

wysokie i w rezultacie nie przedrożą kosztów eksploatacji. Pytał, czy była już wykonywana 

prawdopodobna symulacja takich kosztów. 
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Pan Bąk mówił, że takie symulacje i porównania względem obecnego systemu opalania były 

robione. Według kalkulacji wykonanej na podstawie w Studium Wykonalności pelet drzewny 

został wskazany, jako ten właściwy. W pierwszej wersji miał to być ekogroszek ale nie 

spełnia on norm europejskich jeżeli chodzi o paliwo ekologiczne. Przy zastosowaniu tego 

paliwa Gmina nie otrzymałaby dofinansowania na wykonanie zadnia. 

 

Burmistrz Więcborka uzupełniając wypowiedź przedmówcy podał, że pierwotnie pod 

uwagę był brany piec na ekogroszek ale ten rozdaj opału oprócz „EKO” w nazwie nie ma nic 

wspólnego z paliwem ekologicznym, gdyż jest to węgiel. Nie ma w tej chwili możliwości 

dofinansowania z tego Programu na tą formę ogrzewania. Analizowano zatem, co można 

zastosować i zaproponowano pelet drzewny. Trudno stwierdzić, czy na przestrzeni pięciu, czy 

dziesięciu lat ten rodzaj źródła energii cieplnej będzie najbardziej ekonomicznym 

rozwiązanie, niemniej Studium wykonalności wskazuje na wysoką efektywność tego 

surowca. Co więcej, wskaźniki, które osiągnęła Gmina jeżeli chodzi o kotłownię i całą 

termomodernizację są na tyle dobre w porównaniu do obecnego stanu, że Urzędzie 

Marszałkowskim była mowa o tym, ze skoro inwestycja ma się nam tak szybko zwrócić, to 

Gmina powinna uzyskać mniejsze dofinansowanie. Wówczas Burmistrz stwierdził, że raczej 

winno być odwrotnie tzn. jeżeli inwestycja tak szybko się zwraca to tego typu projekty należy 

dofinansowywać w większym stopniu.  

 

Z obrad ubył radny Władysław Rembelski /obecnych 10 radnych/ 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję przechodząc do kolejnego punktu porządku 

obrad dotyczącego tj. Informacji z zakresu ochrony środowiska dotyczącej funkcjonowania 

oczyszczalni ścieków i sieci kanalizacji oraz danych dotyczących działu wywozu nieczystości 

stałych z terenu gminy Więcbork. Tematykę zreferował Dyrektor ZGK w Więcborku  

p. Adam Kubiak. 

 

Informacja Stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję pytając, jak wypada segregacja odpadów  

w gminie Więcbork na tle innych gmin. Czy odpady te są właściwie sortowane, czy też 

mieszkańcy muszą jeszcze wiele w tym temacie się nauczyć. 

 

Dyrektor ZGK  powiedział, że ma duże obawy co do roku 2018. Z zestawień wynika, że 

recykling jest na poziomie 25% w roku kolejnym będzie wymóg uzyskania 30% ale ma duże 

wątpliwości, czy wymagany poziom zostanie osiągnięty. Wywożąc 40 ton worków do 

RIPOK-u, uzyskujemy tylko 13% odzysku, pozostałe 27% stanowią odpady belowane  i  są 

one przeznaczane do spalenia. Wątpliwość powstaje przy sporządzaniu sprawozdań, gdyż  

w nich wykazywane jest to jako recykling w całości. Jest to spalane ale jest to też forma 

odzysku, gdyż podczas spalania wytwarzana jest energia cieplna. Miesięcznie zbieranych jest 

5,5 tys. worków i ta liczba rośnie. Jeżeli chodzi o ościenne gminy te, które obsługuje, czy 

obsługiwało ZGK Więcbork sprawa wygląda podobnie i poziomy recyklingu są analogiczne.  

 

Radny Andrzej Wenda pytał, czy jeżeli Gmina nie osiągnie 30% jeżeli chodzi  

o selektywną zbiórkę odpadów, zostanie nałożona na nią kara.  

 

Kary nalicza Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska i tymi karami są obciążane 

Gminy. Podejrzewam, że Gminy będą obciążały przedsiębiorców ale nie wiem jakie to będą 

kary i jakiej wysokości. Myślę jednak, że niewiele gmin uzyska wymagane poziomy – mówił 

Dyrektor ZGK. 
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Kierownik Referatu UM p. Tomasz Ffielski powiedział, że Gmina jest na etapie zliczania 

danych za 2016r., gdyż do końca marca musi złożyć sprawozdanie do Wojewódzkiej 

Inspekcji Ochrony Środowiska i Urzędu Marszałkowskiego. Uważa, że za 2016r. i 2017r. 

dane będą dobre. Natomiast w roku 2018r. i kolejnych należy dołożyć wszelkich starań , aby 

z worków odstawianych przez mieszkańców odzyskiwane było, jak najwięcej.  

 

Radna Łańska zauważyła, że z tego co mówił Dyrektor wynika, że w rzeczywistości odzysk 

dotyczy jedynie butelek typu PET i opakowań szklanych.  

 

Dyrektor ZGK stwierdził, że tak naprawdę to infrastruktura nie jest w Polsce przygotowana 

na recykling. Zaczęto zbierać opakowania wielomateriałowe i powstała linia w Świeciu, która 

chciała to przetwarzać ale szybko się zamknęła i nie działa. Wiele rzeczy miało być, a nie 

funkcjonuje. Kolejny przykład to kubki po jogurtach, które trafiają jako RDF i są obecnie 

spalane. Najlepszym surowcem jest butelka PET ale jest to 30% plastiku, który jest zbierany, 

a 70% stanowi surowiec, który trafia do spalarni. Być może w przyszłości powstaną 

przetwórnie, które będą to przetwarzały ale to chyba daleka przyszłość. 

 

Radna Łańska pytała także, jak Gmina Więcbork jest przygotowana na nowe przepisy 

dotyczące gospodarki odpadami, które mają wejść w życie w lipcu 2017r. 

 

Dyrektor ZGK podał, że w tym zakresie będzie obowiązywał pięcioletni okres przejściowy. 

Jego stanowisko i myśli, że Burmistrz podziela jego zdanie jest takie, by jak najdłużej zbierać 

odpady segregowane w jeden worek. Ten worek i tak po trafieniu na RIPOK jest rozcinany  

i następuje segregacja, segregowanych odpadów. Co to będzie za różnica, czy będzie to 

worek czerwony, niebieski, czy żółty. Teraz jeden samochód jedzie zbiera worki i jeden te 

worki odstawia, po zmianie trzeba będzie wysłać trzy samochody. Jeżeli miałaby to zbierać 

śmieciarka, to ZGK musiałoby mieć ich na stanie cztery albo pięć, żeby odebrać to w jednym 

czasie. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

W następnym punkcie podjęto temat dotyczący informacji kół łowieckich o szkodach  

w uprawach rolnych oraz zaplanowanych odstrzałach zwierzyny łownej. 

 

Przedstawiciel Koła Łowieckiego „LEŚNIK” – Koło dzierżawi obwód nr 75 tj. las 

Chłopigost i część gminy Więcbork. Jest to powierzchnia 5,7ha. Jeżeli chodzi  

o odszkodowania łowieckie to: w roku 2014/15 powierzchni zniszczonych w 100% było 

61,8ha – kota wypłaconych odszkodowań wyniosła 81.900,00 zł, 2015/16 powierzchnia 

szkód wynosiła 32ha, kwota odszkodowań wyniosła 36.900,00 zł; w roku 2016/17 

powierzchnia zredukowana wyniosła 37,7ha, wypłata odszkodowań wyniosła 63.300,00 zł. 

Oprócz wypłacanych odszkodowań Koło wyposaża rolników w elektryzatory. Trzy lata temu 

zakupiono sprzętu za 13.980,00 zł, w roku 2015 – 13.418,00zł, 2016 – 14.628,00zł. Poza tym 

Koło dzierżawi od Nadleśnictwa 8 ha poletek, na których przeważnie siana jest kukurydza lub 

inne smaczne rzeczy dla zwierzyny. Wydatek poniesiony na ta formę ochrony to ok. 

15.000,00 zł. Dokarmianie zwierząt, to koszt 15.000,00 zł – 20.000,00 zł. Pozyskiwanie 

dzików: rok 2014 – 164 szt., 2015r. – 169szt., 2016r. – 161szt. 

 

Przedstawiciel Koła Łowieckiego „SZARAK” – Koło dzierżawi ok.  terenie gminy 

Więcbork w tym ok. 300ha lasów. W roku 2016 otrzymano pozwolenie na odstrzał 103 

dzików, a w roku 2017 na 93 dziki, jeleni – 10 szt. – w tym 4 byki, 4 łanie,  2 cielaki oraz 39 

saren. W kwestii szkód koło dogaduje się z rolnikami. Wypłaconych zostało 40.000,00 zł  
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Przewodniczący Komisji zauważył, że z tego co słyszy ilość odstrzałów jest zmniejszania 

natomiast wysokość szkód w uprawach wzrasta. Taka tendencja nie jest według niego 

właściwa. 

 

Przedstawiciel Koła Łowieckiego „LEŚNIK” mówił, że Ministerstwo Środowiska 

wykonało inwentaryzację, według której na 100ha lasu będzie przypadało pół dzika. Jeżeli 

my będziemy mieli 100ha lasu, to będziemy mogli mieć pięć dzików. Z tego wynika, że 

pozostałe dziki, to nie dziki leśne tylko polne. Dziki bytują przede wszystkim w szuwarach, 

przy jeziorach, natomiast w lesie spotykają się tylko na jedzenie, które zostanie im wyłożone 

przez Koło. Rząd zaproponował, by odszkodowania płaciły firmy ubezpieczeniowe. Koła 

płaciłyby określona równowartość pieniężną za odstrzeloną zwierzynę do funduszu 

odszkodowań . Były zakusy, by połowę tej kwoty dołożone było ze środków budżetowych,  

a szkody szacowałyby niezależne komisje powoływane przez wojewodę. Niemniej póki co  

w roku bieżącym pozostają te zasady co obowiązywały w roku ubiegłym. Jako łowczy może 

stwierdzić, że obecny system jakoś funkcjonuje, koła starają się dogadywać z rolnikami  

i uczciwie te odszkodowania szacować. Zmiana na szacowanie przez komisje wojewody  

i wypłaty z puli wpłat  i środków budżetowych może  wyglądać tak, jak odszkodowania za 

bobry, czy wilki. Zatem w konsekwencji może być lepiej, a może być też i gorzej, zarówno 

dla myśliwych, jak i rolników. 

 

Przedstawiciel Koła Łowieckiego „SZARAK” powiedział, że poluje już od 40 lat,  

a polował też i jego ojciec i dziadek. Od kiedy pamięta koła łowieckie nie prowadziły żadnej 

inwestycji. Otrzymywały one ok. 30% za odstrzeloną zwierzynę, reszta trafiała do 

nadleśnictwa, które szacowało szkody.  

 

Radny Antczak podziękował Kołu Łowieckiemu „SZARAK” za  przekazanie akumulatora  

i pastucha. Niestety dziś zauważył, że ogrodzenie zostało przerwane, choć  rzeczywiście moc 

rażenia pastucha, jak sprawdzał jest duża.  

 

Kierownik Referatu UM p. Fifielski przypomniał, że jeżeli koło łowieckie nie dojdzie do 

porozumienia z rolnikiem zawsze są możliwości mediacji, ta forma uregulowana jest  

w prawie łowieckim. W ubiegłym roku takie mediacje w jednym z przypadków się odbyły  

i zakończyły polubownym uzgodnieniem. Zapytał też, czy poza ugodami w kołach łowieckich 

obecnych na posiedzeniu komisji, są też jakieś sprawy procesowe z rolnikami. 

 

Przedstawiciel Koła Łowieckiego „SZARAK” podał, że w przypadku koła które 

reprezentuje jest jedna sprawa sądowa.  

 

Przedstawiciel Koła Łowieckiego „LEŚNIK” wskazał z kolei, że dwa lata temu Koło miało 

jedną sporną sprawę z rolnikiem, któremu wyliczono  na poziomie 1.600,00 zł 

odszkodowania. Niezadowolony rolnik powołał przedstawiciela izby i swojego 

rzeczoznawcę, który wycenił szkodę na 1.300,00 zł.  

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję w temacie oddając głos Kierownikowi Referatu 

UM p. Tomaszowi Fifielskiemu, który przedstawił radnym dwa projekty uchwał:  

 

a) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork 

 

W związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997r. zmieniony 

został art. 11a, który zobowiązuje Radę Gminy do określania w drodze uchwały, corocznie do 
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dnia 31 marca, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym 

zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. ustawy. W związku z powyższym 

przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2017 roku”, który stanowi załącznik do 

niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt. 

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii 

oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy 

Więcbork. 

Zmiany jakie wprowadzono w stosunku do poprzedniej treści obowiązującego Programu, to 

na prośbę Weterynarii dokładna nazwa Zakładu Weterynarii, który ma podpisaną umowę  

z Gminą Więcbork w zakresie opieki na zwierzętami w czasie zdarzeń drogowych /ujęto go  

w § 11 uchwały/. Taka umowę Gmina ma podpisaną z Weterynarz p. Izabelą Moniką Bator, 

której Gabinet mieści się przy ul. Wyzwolenia 2 w Więcborku. Zaktualizowana została 

również kwota § 12 kwota 56.000,00 zł. Są to środki przeznaczone na obsługę schroniska, do 

którego przekazywane są zwierzęta bezpańskie z terenu gminy Więcbork. Jest to schronisko 

w miejscowości Rusiec. Schronisko co miesiąc przesyła do Gminy informację o ilości 

oddanych do adopcji psów pochodzących z tereny naszej gminy dzięki czemu  na bieżąco 

aktualizowane są dane co do ilości zwierząt z naszego ternu w schronisku. Przy oczyszczali 

ścieków w Runowie prowadzone jest tymczasowe schronisko, na czas ustalenia, czy zwierzę 

ma właściciela, czy nie. Po określonym, czasie przekazywane jest do schroniska w Ruściu.  

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

b) w sprawie przyjęcie „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest  

z terenu Gminy Więcbork” 

 

W dniu 14 lipca 2009r. Rada Ministrów przyjęła "Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na 

lata 2009 2032", którego podstawowym celem jest usunięcie do roku 2032 z terenu Polski 

wyrobów zawierających azbest, wyeliminowanie spowodowanych azbestem negatywnych 

skutków zdrowotnych, a ponadto sukcesywna likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu 

na środowisko i doprowadzenie, w określonym czasie, do spełnienia wymogów ochrony 

środowiska. W związku z powyższym na gminy, powiaty i województwa nałożony został 

obowiązek opracowania "Programów usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest".  

W celu wywiązania się z powyższego obowiązku opracowany został "Program usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork". Dokument ten określa m. in. 

obowiązki właścicieli, zarządców nieruchomości i wykonawców prac polegających na 

zabezpieczaniu i usuwaniu wyrobów zawierających azbest. Przedstawia również aktualny 

stan w zakresie ilości wyrobów zawierających azbest znajdujących sie na terenie miasta  
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i gminy. Określa harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki finansowe, 

niezbędne do jego realizacji z jednoczesną możliwością pozyskania środków zewnętrznych na 

jego utylizację. Ponadto przyjęcie w/w dokumentu ma na celu przyśpieszenie procesu 

usuwania materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. Biorąc 

pod uwagę powyższe, zasadne jest podjęcie niniejszej Uchwały i wdrożenie jej do realizacji. 

Gmina Więcbork już od kilku lat prowadzi nabór wniosków i jednocześnie stara się  

o pozyskanie środków z WFOŚiGW na demontaż, transport i utylizację wyrobów 

azbestowych. W tym roku również dokonano naboru wniosków, wpłynęło ich 67 więcej niż 

do tej pory, na łączną ilość ponad 220 ton. Dotyczy to głownie budynków mieszkalnych  

i gospodarczych. W tym roku WFOŚiGW zmienił nieco zasady i nie będzie dofinansowywał 

100% ale 70% pozostałe 30% ma dołożyć Gmina, bądź mieszkańcy. Burmistrz Więcborka , 

chce ustalić z Radą aby te 30% pochodziło z budżetu Gminy i zapewne takie zmiany pojawią 

się w najbliższych miesiącach. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

 

W sprawach różnych Radny Kałaczyński podziękował Dyrektorowi ZGK w Więcborku za 

bardzo dobrej jakości wodę w Wituni. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu 

 

/-/ Kazimierz Wilczyński 

 


